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Abstract (en)
Brushware, of which the bristle ends on the side used are rounded and lie in a contour deviating from the surface of the bristle bearer, are
manufactured by the method that the bristles are pressed with their ends on the side used with axial displacement against a negative mould
corresponding to the contour and are attached by their opposite ends to a bristle bearer. In order to shape individual bristles, bristle bundles or an
entire set of bristles and, at the same time to round the ends of the bristles on the side used in an effective and even manner, provision is made
for the bristles to be clamped at a distance from their ends on the side used lying in a flat plane, for their ends on the side used to be rounded
mechanically or chemically, subsequently to be released from the clamping and then to be shaped against the negative mould. Furthermore, an
apparatus for carrying out this method is described.

Abstract (de)
Borstenwaren, deren nutzungsseitige Borstenenden verrundet sind und in einer von der Oberfläche des Borstenträgers abweichenden Kontur liegen,
werden dadurch hergestellt, daß die Borsten mit ihren nutzungsseitigen Enden unter axialem Verschieben gegen eine der Kontur entsprechenden
Negativ-Form angedrückt und mit ihren gegenüberliegenden Enden an einem Borstenträger befestigt werden. Um einzelne Borsten, Borstenbündel
oder einen ganzen Borstenbesatz zu konturielen und zugleich die nutzungsseitigen Enden der Borsten wirksam und gleichmäßig zu verrunden, ist
vorgesehen, daß die Borsten mit Abstand von ihren in einer planen Ebene liegenden, nutzungsseitigen Enden eingespannt, ihre nutzungsseitigen
Enden mechanisch oder chemisch verrundet, anschließend aus der Einspannung gelöst und daraufhin gegen die Negativ-Form konturiert werden.
Ferner wird eine Vorrichtung zur Durchführung dieses Verfahrens beschrieben.
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